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JIHLAVA – Nové studijní obory strojírenství, veřejná správa a rekreologie chce na podzim 
otevřít Vysoká škola polytechnická Jihlava (VŠPJ). Nové studijní programy posuzuje 
akreditační komise. 
Otevření programů reaguje na potřeby průmyslu v regionu. Podle rektora VŠPJ Ladislava 
Jirků v místních firmách roste poptávka po vysokoškolských absolventech nižšího stupně. 
„Naším cílem je, aby strojírenské mozky zůstaly v regionu,“ říká Jirků. 
Akreditační komise bude rozhodovat v polovině dubna. Pokud se k návrhu VŠPJ vyjádří 
kladně, bude moci škola už od zimního semestru příštího školního roku nové obory otevřít. 
Už na podzim by tak mohli ve studiu na VŠPJ pokračovat letošní maturanti z technických a 
průmyslových škol regionu.  

Polytechnika chce od podzimu vychovávat nové strojaře.  
Otevře asi i další dva obory 
 
Jihlavský deník 24. února 2010 

Jihlava - Tři zbrusu nové studijní programy posílá v těchto dnech Vysoká škola polytechnická 
Jihlava (VŠPJ) ke schválení akreditační komisi. Už letos na podzim chce škola v návaznosti 
na rozhodnutí komise otevřít obory strojírenství, veřejná správa a rekreologie. O přidělení 
akreditace se rozhodne v půlce dubna. Z hlediska regionálního trhu práce vidí rektor školy 
Ladislav Jirků jako prioritu otevření strojírenského bakalářského programu. "Naše nabídka 
nových oborů reaguje na průmysl v regionu a na situaci v místních firmách, kde roste 
poptávka po vysokoškolských absolventech nižšího stupně. Naším cílem je, aby strojírenské 
mozky zůstaly v regionu," vysvětlil Jirků s ohledem na situaci na Vysočině. Regionální firmy 
totiž již několik let potřebují strojaře bakaláře i z finančního hlediska. Ekonomika Vysočiny je 
tak strukturovaná, že se v ní mohou uplatnit ve větším množství právě bakaláři. Proto je 
potřeba silného mezistupně ve vzdělání, který uspokojí poptávku místních firem, jimž už 
pouze maturanti nestačí. Rozhodnutí vydá komise v dubnu Akreditační komise bude tyto tři 
programy schvalovat zhruba v půli dubna. "Pokud se k tomuto návrhu vyjádří kladně, 
můžeme už od zimního semestru příštího akademického roku tyto nové obory otevřít. 
Připraveni jsme," plánuje rektor Jirků. Letošní maturanti na technických a průmyslových 
školách nejen v kraji Vysočina by tak na podzim mohli dále pokračovat ve studiu právě v 
Jihlavě, a to na VŠPJ. Zahájení vysokoškolského studia strojírenských oborů na Vysočině 
bude novou šancí a impulzem pro místní mladé lidi, který může výrazně přispět k oživení 
místní ekonomiky.  
 
Polytechnika chce strojírenský obor 
 
Havlíčkobrodský deník 24. února 2010 
 
Jihlava - Tři zbrusu nové studijní programy posílá v těchto dnech Vysoká škola polytechnická 
Jihlava (VŠPJ) ke schválení akreditační komisi. Už letos na podzim chce škola v návaznosti 
na rozhodnutí komise otevřít obory strojírenství, veřejná správa a rekreologie. O přidělení 
akreditace se rozhodne v půlce dubna. "Naše nabídka reaguje na průmysl v regionu a situaci v 
místních firmách. Chceme, aby strojírenské mozky zůstaly v regionu," vysvětlil rektor školy 
Ladislav Jirků s ohledem na situaci na Vysočině.  


